
1 
 

ZÁPIS ZE 114. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ UNIVERZITY 

PARDUBICE, KONANÉHO DNE 8. 1. 2024 HYBRIDNÍ FORMOU 

 

Přítomni senátoři: Kryštof Barták, Petra Bartošová, Monika Černá, Eliška Greplová, Filip Grygar, 

Vladan Hanulík, Daniel Havlíček, Adam Horálek, Helena Jaklová, Kateřina Keplová, Jindra 

Lavrenčíková, Marta Pató, Vítězslav Prchal, Hana Stoklasová, Lada Viková 

Hosté: Jiří Kubeš, Bianca Beníšková, Michal Kleprlík 

 

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení změn v programu jednání 

3. Návrh úprav Směrnic č. 1 a 2/2022 

4. Projednání žádosti o změnu garanta BSP NJOP 

5.   Založení svépomocné studentské skupiny 

6.   Téma nácviku požárního poplachu a evakuace 

7.   Různé 

 

Senát minutou ticha uctil památku obětí útoku na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. 

Předsedkyně senátu poté poděkovala dr. Pacovské a vedení fakulty a univerzity za ustavení 

pietního místa. Informovala o iniciativě dr. Roebuck založit trvalou památku na pardubického 

rodáka, germanistu a odborníka na skandinávské literatury Jana Dlaska, který na FF UPCE 

působil.  

Na začátku zasedání bylo osobně přítomno 10 zvolených senátorů, 4 senátoři byli připojeni 

online. 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Ve 13:30 bylo zasedání zahájeno, senátor Vladan Hanulík souhlasil s rolí skrutátora. 

Hlasování:   13  PRO     0   PROTI        1  ZDRŽEL SE 

Skrutátorem Vladan Hanulík. 

 

2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s návrhem na změnu programu jednání o doplnění bodu č. 5 a 6. Všechny 

podklady a materiály byly senátorům zaslány před zasedáním. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  14  PRO       0   PROTI    0   ZDRŽEL SE 
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3. Návrh úprav Směrnic č. 1 a 2/2022 

Informace k tomuto bodu podal děkan Kubeš. Po dvou letech považuje za potřebné směrnice 

upravit, jednotlivé navrhované změny a úpravy okomentoval. K výrazné změně dojde v čl. 4, 

odst. 6 směrnice č. 1, kde si KD vyžádalo zpřesnění s odkazem na samostatný Pokyn děkana. 

Směrnice se týkají pravidelného hodnocení akademiků, přiznávání osobních příplatků, 

mimořádných odměn a rozdělování prostředků na DKRVO a na vzdělávací a další činnosti na FF 

UPCE. Tyto směrnice zásadním způsobem ovlivňují vnitřní prostředí fakulty a již dva roky 

přispívají k motivaci pracovníků podávat lepší výkony ve vědě. V letech 2022-2023 vedení 

fakulty shromažďovalo podněty k dalším úpravám, které vyplývají jak z praktického uplatňování 

těchto směrnic, tak z nově přijaté univerzitní legislativy. Návrhy na úpravu byly vypracovány 

v říjnu, v listopadu prošly první diskusí na kolegiu děkana a v upravené podobě byly kolegiu 

znovu předloženy dnes. Po zapracování posledních úprav budou obě směrnice vydány v první 

polovině ledna 2024, aby podle nich mohlo proběhnout pravidelné hodnocení za rok 2023 a 

rozdělení fakultních prostředků pro rok 2024. 

Diskuse: 

Dr. Hanulík požádal o specifikaci čl. 7 směrnice 1 v zájmu objektivity a transparentnosti. Děkan 

ujistil, že o odměně rozhodne komise. Dále proběhla diskuse iniciovaná dr. Hanulíkem k článku 

4. 4 této směrnice, zda by nebylo efektivní dát větší váhu impaktovaným výstupům.  

Dr. Viková se zeptala na odměňování za granty. Děkan odpověděl, že tomu se bude věnovat 

projektová směrnice, která by měla být předložena ještě v lednu. 

Dr. Stoklasová se dotázala na čl. 4. 6, děkan odkázal na jednání s VK na dopoledním kolegiu.   

Doc. Grygar jako preventista BOZP a PO navrhuje v čl. 5 směrnice 1 snížit odměnu preventistovi 

BOZP a PO ze 300 na 200 Kč. Naopak postrádá odměnu za členství ve vědecké radě UPCE.  

Usnesení:  

Akademický senát FF UPCE projednal návrh úprav Směrnic č. 1 a 2/2022. 

Hlasování:  14 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

14:05 hodin příchod Adam Horálek 

 

5. Projednání žádosti o změnu garanta BSP NJOP 

Děkan Kubeš zdůvodnil předložení návrhu na změnu garanta BSP NJOP. Současná garantka BSP 

Německý jazyk pro odbornou praxi dr. Jaklová ukončí ke dni 31. ledna 2024 svůj pracovní poměr 

na FF UPCE, proto je nutné projednat změnu garanta tohoto bakalářského studijního programu. 

Po dohodě s vedením Katedry cizích jazyků je jako nová garantka navržena PhDr. Bianca 

Beníšková, Ph.D., která jako garantka tohoto studijního programu již v minulosti působila. Dr. 

Beníšková splňuje standardy Národního akreditačního úřadu kladené na garanty profesních 

bakalářských studijních programů (viz formulář C-I). Po projednání v akademickém senátu bude 
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následně tento materiál předložen ke schválení fakultní vědecké radě 19. ledna a potom i Radě 

pro vnitřní hodnocení UPCE (únorové zasedání). 

V diskusi ocenil doc. Grygar předložené podklady, které jsou výrazně kvalitnější než materiál 

předložený v prosinci. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické UPCE projednal návrh změny garanta bakalářského 

studijního programu Německý jazyk pro odbornou praxi. 

Hlasování:  15 PRO   0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

Děkan před odchodem ze zasedání senátu informoval senátory o tom, že vedení UPCE 

v současné době intenzivně jedná o zajištění bezpečnosti v reakci na událost z 21. 12. na UK. 

Rektor UPCE v této věci jedná s rektory ostatních univerzit i s vedením Policie ČR v Pardubicích. 

Na naší fakultě je pověřena řízením komise pro bezpečnost Ing. Kovářová. Podrobnější 

informace budou zveřejněny 15. ledna. 

 

5.   Založení svépomocné studentské skupiny 

Senátorka Lavrenčíková informovala přítomné kolegyně a kolegy o přípravě projektu 

svépomocné studentské skupiny, která je organizována ve spolupráci s Ing. Bc. Patrikem 

Čermákem, Ph.D. (FCHT) jako koordinátorem a PhDr. Mgr. Ilonou Ďatko, Ph.D. (KVV, APUPA) 

jako konzultantkou. Skupina se bude zaměřovat na sdružování zájemců z řad studentů 

Univerzity Pardubice, kteří spolu chtějí sdílet specifické životní situace a navzájem si poskytovat 

podporu. Obecně se tedy bude jednat o skupinu podporující pocit sounáležitosti a vyrovnávání 

se se zátěží. Senátorka Lavrenčíková rovněž informovala o fázi příprav a plánovaných jednáních 

se zástupci rektorátu, Akademické poradny APUPA, Oddělení HR Award a Oddělení propagace 

a vnějších vztahů. Zahájení projektu je zamýšleno k začátku letního semestru AR 2023/2024. 

 

6. Nácviku požárního poplachu a evakuace 

Senátorka Lavrenčíková požádala přítomné kolegyně a kolegy o zvážení stávajících forem 

nácviku požárního poplachu, evakuace a eventuálně také poskytování první pomoci. V současné 

době by tyto postupy mohly konvenovat s konceptem SAFE UPCE a přispět ke zvýšení 

bezpečnosti zaměstnanců a studentů. Senátoři se shodli na tom, že by prevence měla probíhat 

prakticky, nikoliv on-line. 

V diskusi dr. Hanulík upozornil na probíhající projednávání novely zákona o zbraních a střelivu, 

každý občan má možnost oslovit v této věci zejména své volené zástupce v zákonodárném 

sboru.   
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Usnesení:  

AS FF UPCE se obrací na vedení FF UPCE s žádostí o revizi metod nácviku požárního poplachu a 

evakuace na všech pracovištích FF UPCE a žádá o rozšíření nabídky praktických kurzů první 

pomoci.  

Hlasování:  15 PRO   0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

Různé 

Senátoři poděkovali za skvělou spolupráci senátoru Adamu Horálkovi a senátorce a člence 

předsednictva Heleně Jaklové, kteří se s fakultním senátem dnes rozloučili. V pondělí 4. března 

zasedne senát v novém složení se senátory vzešlými z řádných voleb Zdenkou Šándorovou a 

Matejem Cíbikem. Na tomto zasedání si senát zvolí nové předsednictvo.  

V 15:20 bylo zasedání ukončeno 

 

V Pardubicích 10. 1. 2024                                                                  Marta Pató, v. r.  
                                                                                                     předsedkyně AS FF UPCE  
 
Zapsala: B. Krpatová 
 

 


